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RG.0012.30.2022.WPK 

 

 

 PROTOKÓŁ Nr 30/2022 

wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Gminy Krośnice  

w dniu 29 czerwca 2022 r.  

 

 

Ad 1. Wspólne posiedzenie stałych Komisji Rady Gminy Krośnice rozpoczęło się o godz. 13
00 

 i 

odbyło się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Krośnicach. Obradom przewodniczył 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Morawek.  

Zgodnie z listą obecności (zał. nr 1) w posiedzeniu wzięło udział 13 Radnych (Radny Marian 

Biesiadecki przybył na posiedzenie o godz. 13
04

) oraz: 

 

 Wójt Andrzej Biały, 

 Sekretarz Adam Głowiński, 

 Skarbnik Elżbieta Kalityńska, 

 Dyrektor Centrum Edukacyjno-Turystyczno-Sportowego w Krośnicach Krystian Okoń, 

 Kierownik Referatu Gospodarki Mieniem i Rolnictwa Dorota Perlińska, 

 Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej, Ochrony Środowiska i Inwestycji Jarosław 

Krzywiński, 

 rolnicy dzierżawiący od KOWR grunty w obrębie Bukowice. 

 

 

Przewodniczący odczytał następujący porządek obrad posiedzenia (zał. nr 2): 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ich prawomocności. 

2. Przyjęcie protokołu z XXIX wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Gminy Krośnice w 

dniu 30 maja 2022 r. 

3. Omówienie projektów uchwał: 

  

Nr projektu 

uchwały 

Data projektu 

uchwały 
Tytuł projektu uchwały 

1) 359 07.06.2022 uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Krośnice wotum zaufania 

2) 360 07.06.2022 

uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Krośnice za 

2021 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Krośnice za 2021 

rok 

3) 361 07.06.2022 
uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Krośnice absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2021 rok 

4) 362 13.06.2022 

uchwała w sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności dla Miejskiego 

Obszaru Funkcjonalnego Wrocławia oraz wyrażenia woli współdziałania z innymi 

gminami w zakresie jego wdrożenia 

5) 363 14.06.2022 uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Twardogóra 

6) 364 14.06.2022 

uchwała w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty 

przez rolników i ich domowników oraz wprowadzenia regulaminu określającego 

zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników 

7) 365 15.06.2022 
uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na 

okres do 10 lat oraz odstąpienia od przetargowego obowiązku zawarcia umowy 

8) 366 15.06.2022 

uchwała  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy nieruchomości 

zabudowanej na czas do 3 lat oraz odstąpienia od przetargowego obowiązku 

zawarcia umowy 
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9) 367 22.06.2022 
uchwała w sprawie emisji obligacji komunalnych w roku budżetowym 2022 oraz 

określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu 

10) 368 23.06.2022 uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice na 2022 rok 

11) 369 24.06.2022 
uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krośnice na 

lata 2022-2035 

 

4. Sprawy różne. 

5. Zakończenie obrad. 

 

 

Ad 2. Protokół z XXIX wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Gminy Krośnice w dniu 30 maja 

2022 r. (RG.0012.29.2022.WPK) został przyjęty. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 
Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Zofia Adamus, Jerzy Chołodecki, Maria Gradzik, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Izabela 

Malerek, Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk, Gracjan Witek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Dorota Godyla 

NIEOBECNI (3) 

Marian Biesiadecki, Zdzisław Jasięga, Łukasz Lombarski 

 

 

Ad 3. 1. Projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Krośnice wotum zaufania (zał. nr 3 – 

projekt nr 359) omówił Sekretarz Adam Głowiński.  

 

Zgodnie z art. 28aa ust. 1 i 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym wójt co roku, do 

dnia 31 maja, przedstawia radzie gminy raport o stanie gminy, który obejmuje podsumowanie 

działalności wójta w roku poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii, 

uchwał rady gminy i budżetu obywatelskiego. Wójt Gminy Krośnice w dniu 30 maja 2022 r. 

przedstawił Radzie Gminy Krośnice raport o stanie gminy. Rozpatrzenie raportu o stanie jst zostało 

przez ustawodawcę jednoznacznie powiązane z instytucją absolutorium - rada rozpatruje raport 

podczas sesji, na której podejmowana jest uchwała w sprawie absolutorium. Raport rozpatrywany jest 

jednak w pierwszej kolejności, a zwieńczeniem procedury jego rozpatrywania jest podjęcie przez radę 

gminy uchwały w sprawie udzielenia lub nieudzielenia wójtowi wotum zaufania. W debacie nad 

raportem o stanie gminy radni zabierają głos bez ograniczeń czasowych, w debacie mogą brać udział 

również mieszkańcy – w tym celu należy złożyć do przewodniczącego rady pisemne zgłoszenie 

poparte podpisami co najmniej 20 osób (w gminie do 20 000 mieszkańców). Zgłoszenie składa się 

najpóźniej w dniu poprzedzającym dzień, na który została zwołana sesja, podczas której ma być 

przedstawiany raport o stanie gminy. Mieszkańcy są dopuszczani do głosu według kolejności 

zgłoszeń, a ich maksymalna liczba wynosi 15. Po zakończeniu debaty nad raportem o stanie gminy 

rada gminy przeprowadza głosowanie nad udzieleniem wójtowi wotum zaufania.  

 

Ad 3. 2-3. Projekty uchwał w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Krośnice za 

2021 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Krośnice za 2021 rok (zał. nr 4 – 

projekt nr 360) oraz w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Krośnice absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2021 rok (zał. nr 5 – projekt nr 361) omówiła Skarbnik Elżbieta Kalityńska. 
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Zgodnie z przepisami ustawy o finansach publicznych Wójt Gminy Krośnice przedłożył Radzie 

Gminy Krośnice oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej we Wrocławiu wszystkie przewidziane 

dokumenty, tj.: 

 w terminie do dnia 31 marca 2022 r.: 

- sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy Krośnice, zawierające zestawienie 

dochodów i wydatków wynikające z zamknięć rachunków budżetu, 

- sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego instytucji kultury, 

- informację o stanie mienia Gminy Krośnice, 

 w terminie do dnia 31 maja 2022 r.: 

- sprawozdanie finansowe jednostki samorządu terytorialnego. 

 

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu Uchwałą Nr V/46/2022 z dnia 26 

kwietnia 2022 r. pozytywnie zaopiniował wykonanie budżetu za 2021 rok. W dniu 30 maja br. 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Krośnice przekazała Regionalnej Izbie Obrachunkowej we 

Wrocławiu do zaopiniowania Uchwałę Nr 1/2022 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krośnice z dnia 

30 maja 2022 r. w sprawie wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy Krośnice absolutorium za 2021 rok 

wraz z opinią w sprawie wykonania budżetu Gminy Krośnice za 2021 rok. Skład Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu Uchwałą Nr V/63/2022 z dnia 3 czerwca 2022 r. 

pozytywnie zaopiniował wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krośnice w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Krośnice za rok 2021. 

Przedstawiony stan wypełnia procedurę wynikającą z przepisów powszechnych i daje podstawę do 

rozpatrzenia przez Radę Gminy Krośnice dwóch projektów uchwał w sprawie: 

1) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Krośnice za 2021 rok wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu Gminy Krośnice za 2021 rok, 

2) absolutorium dla Wójta Gminy Krośnice. 

 

Ad 3. 4. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności dla Miejskiego 

Obszaru Funkcjonalnego Wrocławia oraz wyrażenia woli współdziałania z innymi gminami w 

zakresie jego wdrożenia (zał. nr 6 – projekt nr 362) omówiła Kierownik Agnieszka Grygierczyk-

Kozińska. 

 

Kierownik poinformowała, że Plan Zrównoważonej Mobilności dla Miejskiego Obszaru 

Funkcjonalnego Wrocławia (dalej: PZM MOFW) to dokument, który obejmuje wszystkie aspekty 

mobilności w MOFW, tj. obszaru gmin zlokalizowanych w województwie dolnośląskim oraz jednej 

gminy z województwa opolskiego. Opracowanie PZM MOFW jest wynikiem zawartego 21 

października 2020 r. Porozumienia międzygminnego w sprawie powierzenia Gminie Wrocław zadania 

publicznego i ustalenia zasad współpracy w zakresie opracowania dokumentu pn. „Plan 

Zrównoważonej Mobilności dla Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Wrocławia”. PZM MOFW to 

narzędzie integrujące rozwój transportu z planowaniem przestrzennym, polityką społeczną, 

gospodarczą oraz ochroną środowiska. Jest to dokument strategiczno-operacyjny, zaprojektowany tak, 

aby spełniał potrzeby mobilności osób i gospodarki w mieście oraz w jego otoczeniu, przy 

zapewnieniu lepszej jakości życia. Opiera się on na zdefiniowanych: wizji, celach nadrzędnych, celach 

szczegółowych oraz dopasowanych do celów działaniach i rekomendacjach. Zapisy PZM MOFW 

biorą pod uwagę dokumenty planistyczne, zarówno te nadrzędne jak i przyjmowane na poziomie 

gminnym. Kwestie integracji są przeanalizowane na różnych płaszczyznach, a rekomendacje 

sformułowane w oparciu o potrzeby zdefiniowane w procesie kilkuetapowego udziału społecznego. 

PZM MOFW ma opracowany zestaw wskaźników do oceny efektywności działań i celów oraz 

opisane zasady monitoringu, dzięki czemu możliwe będzie opracowywanie raportów z jego realizacji 

oraz kontrolowanie postępu.  

Podjęcie uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na podpisanie porozumienia międzygminnego 

regulującego zasady realizacji Planu Zrównoważonej Mobilności dla Miejskiego Obszaru 

Funkcjonalnego Wrocławia jest niezbędne z uwagi na planowane wspólne dokumenty i wspólne 

działania, np. przygotowanie modelu struktury funkcjonalno-przestrzennej MOFW, analizy 

możliwości włączenia części terenów zamkniętych w struktury urbanistyczne gmin, spójnej koncepcji 
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informacyjnej dotyczącej zrównoważonej mobilności itp. oraz określenie poziomu współfinansowania 

wspólnych działań i wspólnych dokumentów przez wszystkie gminy MOFW.  

Radna Zofia Adamus zauważyła, że plan jest bardzo ambitny, jednak wątpliwe aby do 2040 roku 

udało się zrealizować jego zapisy w zakresie wymiany środków transportu na napędzane wodorem lub 

elektrycznie, zważywszy na koszty zakupu oraz eksploatacji takiego taboru. W związku z powyższym 

Radna sugerowała wydłużenie tego okresu, gdyż Polska nie jest krajem tak bogatym jak Niemcy czy 

Francja. Kierownik Agnieszka Grygierczyk Kozińska wyjaśniła, że gmina nie ma wyboru i nie może 

kwestionować polityki klimatyczno-energetycznej Unii Europejskiej oraz wytycznych Rządu RP 

dotyczących m. in.: 

- wdrażania rozwiązań związanych z zero- i niskoemisyjnością, 

- zapewnienia wzrostu sektora transportu i wspierania zrównoważonej mobilności przy jednoczesnym 

obniżeniu emisji gazów cieplarnianych, 

- przejścia do gospodarki niskoemisyjnej, zwiększenia efektywności energetycznej, ochrony 

środowiska i adaptacji do zmian klimatu.  

Kierownik przypomniała ponadto, że czas na zgłaszanie uwag i sugestii już minął, bowiem trzykrotne 

konsultacje PZM MOFW były przeprowadzone w okresie kwiecień-grudzień 2021 r. (żaden 

mieszkaniec Gminy Krośnice nie zgłosił żadnych uwag do planu). W związku z powyższym na 

obecnym etapie plan musi być przyjęty zgodnie z wytycznymi, co umożliwi sięganie po środki 

zewnętrzne związane m. in. z mobilnością. Przewodniczący Piotr Morawek wyraził nadzieję, że 

przyjęcie PZM MOFW przyczyni się do likwidacji terenów wykluczonych komunikacyjnie, co 

obecnie ma w gminie miejsce.  

 

Ad 3. 5. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Twardogóra 
 (zał. nr 7 – projekt nr 363) omówił Kierownik Jarosław Krzywiński. 

 

Udzielenie Gminie Twardogóra pomocy finansowej w kwocie 6.100,00 zł umożliwi wspólną 

realizację następującego zadania ujętego w budżecie Gminy Krośnice na 2022 rok: "Wykonanie 

dokumentacji projektowej przebudowy drogi gminnej nr 120298D (działka nr 292 AM-3 obręb 

Grabowno Małe)". Droga znajdująca się granicach administracyjnych Gminy Twardogóra stanowi 

jedyny dojazd dla mieszkańców Przysiółka Olszówka w Bukowicach. Stan drogi, a zwłaszcza jej 

początkowego odcinka od zjazdu z drogi powiatowej, jest tak zły, że mieszkańcy jeżdżą po 

przyległym polu. Gmina Twardogóra rozstrzygnęła przetarg na wykonanie dokumentacji projektowej, 

tym samym został już uruchomiony proces inwestycyjny. 

 

Ad 3. 6. Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty 

przez rolników i ich domowników oraz wprowadzenia regulaminu określającego zasady prowadzenia 

handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników (zał. nr 8 – projekt nr 364) omówiła 

Kierownik Dorota Perlińska. 

 

Zgodnie z przepisami ustawy z dnia 29 października 2021 r. o ułatwieniach w prowadzeniu handlu w 

piątki i soboty przez rolników i ich domowników, miejsce prowadzenia handlu w piątki i soboty przez 

rolników i ich domowników wyznacza rada gminy w drodze uchwały, co należy do zadań gminy o 

charakterze obowiązkowym. Wyznaczając miejsce, rada gminy bierze pod uwagę w szczególności 

dogodną komunikację, bliską lokalizację z centrum danej gminy lub miasta lub bliską lokalizację 

miejsc atrakcyjnych turystycznie. Mając powyższe na względzie wyznaczono na ten cel część działki 

ewidencyjnej nr 88/22, położonej przy ul. Sadowniczej w Wierzchowicach, na której corocznie 

odbywa się Święto Sadów. Zasady prowadzenia handlu określono w przygotowanym regulaminie. 

Pierwotnie planowano wyznaczenie miejsca prowadzenia handlu na terenie KKW, jednak 

problematyczna okazała się kwestia odpłatności za parking.  

Radny Eugeniusz Lis zauważył, że plantatorzy truskawek sprzedają w sezonie swoje plony 

codziennie, w związku z czym rozwiązanie dot. handlu w piątki i soboty na wyznaczonym miejscu ich 

nie usatysfakcjonuje. Wójt Andrzej Biały wyjaśnił, że nic nie stoi na przeszkodzie, aby uregulować tę 

kwestię stosownym zarządzeniem, o ile taka potrzeba zostanie zgłoszona, ponieważ w przeszłości 

Wójt udzielał zgody na handel truskawkami, malinami czy wiśniami na gruntach gminnych.  
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Ad 3. 7. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres 

do 10 lat oraz odstąpienia od przetargowego obowiązku zawarcia umowy (zał. nr 9 – projekt nr 365) 

omówiła Kierownik Dorota Perlińska. 

 

W dniu 19 maja 2022 r. przedsiębiorstwo PGNiG SA Oddział w Zielonej Górze złożyło wniosek o 

zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres do 10 lat. Z uwagi na dotychczasową współpracę i 

bezproblemową realizację zobowiązań wynikających z umowy nr RGMiR.6845.17.2014 z dnia 1 lipca 

2014 r., wraz z aneksem nr 1 z dnia 31 stycznia 2019 r., oraz upływ z dniem 30 października 2022 r. 

terminu, na jaki została ona zawarta, niniejsza sprawa winna zostać rozstrzygnięta przez Radę Gminy 

Krośnice w formie indywidualnej uchwały, zgodnie ze stosownymi przepisami ustaw o samorządzie 

gminnym oraz o gospodarce nieruchomościami. 

 

Ad 3. 8. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy nieruchomości 

zabudowanej na czas do 3 lat oraz odstąpienia od przetargowego obowiązku zawarcia umowy (zał. nr 

10 – projekt nr 366) omówiła Kierownik Dorota Perlińska. 

 

W dniu 10 czerwca 2022 r. Dyrektor CETS złożył wniosek o zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na 

okres do 3 lat. Ze względu na dotychczasową współpracę oraz możliwość kontynuowania działań 

statutowych CETS po okresie obowiązującej umowy, niniejsza sprawa winna zostać rozstrzygnięta 

przez Radę Gminy Krośnice w formie indywidualnej uchwały, zgodnie ze stosownymi przepisami 

ustaw o samorządzie gminnym oraz o gospodarce nieruchomościami. 

 

Ad 3. 9. Projekt uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych w roku budżetowym 2022 oraz 

określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu (zał. nr 11 – projekt nr 367) omówiła Skarbnik 

Elżbieta Kalityńska. 

 

Skarbnik poinformowała, że celem emisji obligacji do kwoty 4 mln zł jest sfinansowanie planowanego 

na rok 2022 deficytu budżetu Gminy Krośnice oraz spłata zaplanowanych w 2022 roku rat wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek i wykupu obligacji. Emisja obligacji została 

uwzględniona w uchwale budżetowej na 2022 rok oraz w WPF. Wykup obligacji nastąpi w latach 

2023-2035 w n/w kwotach: 

 

w roku 2023 – 150.000,00 zł, 

w roku 2024 – 150.000,00 zł, 

w roku 2025 – 390.000,00 zł, 

w roku 2026 – 390.000,00 zł, 

w roku 2027 – 390.000,00 zł, 

w roku 2028 – 390.000,00 zł, 

w roku 2029 – 390.000,00 zł, 

w roku 2030 – 390.000,00 zł, 

w roku 2031 – 360.000,00 zł, 

w roku 2032 – 250.000,00 zł, 

w roku 2033 – 250.000,00 zł, 

w roku 2034 – 250.000,00 zł, 

w roku 2035 – 250.000,00 zł, 

 

a wydatki i rozchody związane z wykupem obligacji i wypłatą oprocentowania zostaną pokryte z 

dochodów własnych Gminy Krośnice w latach 2022-2035.  

 

Ad 3. 10. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice na 2022 rok (zał. nr 12 – 

projekt nr 368 z autopoprawką) omówiła Skarbnik Elżbieta Kalityńska. 
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W budżecie gminy na 2022 rok dokonano następujących zmian: 

 o kwotę 849.908,74 zł zwiększono dochody budżetu, w tym: 

- 67.273,00 zł na podstawie pisma Ministerstwa Finansów dot. uruchomienia dodatkowych 

środków z Funduszu Pomocy na realizację zadań oświatowych związanych z kształceniem, 

wychowaniem i opieką nad dziećmi i uczniami będącymi obywatelami Ukrainy,  

- 86.191,00 zł otrzymane w poprzednich miesiącach na w/w cele przeniesiono pomiędzy 

paragrafami klasyfikacji budżetowej,  

- 4.095,00 zł na podstawie pisma Ministerstwa Finansów dot. zwiększenia części oświatowej 

subwencji ogólnej na podwyżki płac nauczycieli od 1 maja br. (różnica względem wcześniej 

przekazanej kwoty), 

- 8.243,20 zł dotacji na usuwanie i unieszkodliwianie wyrobów zawierających azbest, 

- 55.800,00 zł z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym 

przeniesiono pomiędzy rozdziałami klasyfikacji budżetowej, 

- 1.900,00 zł zwrotu dotacji z roku ubiegłego przeniesiono pomiędzy rozdziałami klasyfikacji 

budżetowej, 

- 132.610,00 zł z usług świadczonych przez Szkolne Schronisko Młodzieżowe oraz GOSiR na 

rzecz uchodźców wojennych z Ukrainy,  

- 7.615,00 zł z Funduszu Pomocy na dożywianie uchodźców z Ukrainy, 

- 486.181,54 zł z Funduszu Pomocy na rzecz uchodźców z Ukrainy przeznaczone na opłaty za 

usługi zakwaterowania, wyżywienia, opłaty dla mieszkańców po 40 zł od osoby oraz inne wydatki, 

które były ponoszone na podstawie ujęcia w budżecie poprzez zarządzenia Wójta, skorygowano  w 

związku z brakiem szczególnego upoważnienia dla organu wykonawczego gminy (kwoty te 

jednocześnie zostaną skorygowane w dochodach i wydatkach w najbliższym zarządzeniu Wójta 

Gminy), 

 o kwotę 143.891,00 zł zmniejszono dochody budżetu, w tym m. in.: 

- 55.800,00 zł z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym 

przeniesiono pomiędzy rozdziałami klasyfikacji budżetowej, 

- 86.191,00 zł z Funduszu Pomocy na realizację zadań oświatowych związanych z kształceniem, 

wychowaniem i opieką nad dziećmi i uczniami będącymi obywatelami Ukrainy (otrzymane w 

poprzednich miesiącach) przeniesiono pomiędzy paragrafami klasyfikacji budżetowej, 

- 1.900,00 zł zwrotu dotacji z roku ubiegłego przeniesiono pomiędzy rozdziałami klasyfikacji 

budżetowej, 

 o kwotę 1.029.229,74 zł zwiększono wydatki budżetu, w tym m. in.:  

- 153.464,00 zł na realizację zadań oświatowych związanych z kształceniem, wychowaniem i 

opieką nad dziećmi i uczniami będącymi obywatelami Ukrainy,  

- 4.095,00 zł na podwyżki płac nauczycieli od 1 maja br. (różnica względem wcześniej planowanej 

kwoty), 

- 10.243,20 zł na usuwanie i unieszkodliwianie wyrobów zawierających azbest, 

- 100.000,00 zł na przebudowę SUW w Łazach Małych (zadanie jest dofinansowane ze środków 

Rządowego Funduszu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych i będzie zakończone w 2023 

roku), 

- 6.100,00 zł na dotację dla Gminy Twardogóra na pomoc finansową przy wspólnej realizacji 

przebudowy drogi gminnej nr 120298D relacji Bukowice - Grabowno Małe, 

- 6.000,00 zł na zakup sprzętu i umundurowania dla OSP w Kuźnicy Czeszyckiej, 

- 75.000,00 zł na przebudowę wraz ze zmianą sposobu użytkowania części budynku basenu w 

Krośnicach celem dostosowania i wyposażenia pomieszczeń na potrzeby przedszkola (zadanie, 

dofinansowane z Polskiego Ładu, będzie zakończone w 2023 roku), 

- 73.720,00 zł na rewizję kotła lokomotywy Krośnickiej Kolei Wąskotorowej (zadanie otrzyma 

dofinansowanie ze środków unijnych w kwocie 70.699,00 zł i zostanie zakończone w 2023 roku), 

- 60.000,00 zł przeznaczone pierwotnie na zadanie inwestycyjne w zakresie wymiany złóż 

filtracyjnych w nieckach basenowych przeniesiono do wydatków bieżących w związku z 

wykonaniem prac mniejszym kosztem przez własnych pracowników, 

- 486.181,54 zł z Funduszu Pomocy na rzecz uchodźców z Ukrainy przeznaczone na opłaty za 

usługi zakwaterowania, wyżywienia, opłaty dla mieszkańców po 40 zł od osoby oraz inne wydatki, 

które były ponoszone na podstawie ujęcia w budżecie poprzez zarządzenia Wójta, skorygowano  w 

związku z brakiem szczególnego upoważnienia dla organu wykonawczego gminy (kwoty te 
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jednocześnie zostaną skorygowane w dochodach i wydatkach w najbliższym zarządzeniu Wójta 

Gminy), 

 o kwotę 73.212,00 zł zmniejszono wydatki budżetu, w tym m. in.  

- 60.000,00 zł na zadanie inwestycyjne w zakresie wymiany złóż filtracyjnych w nieckach 

basenowych przeniesiono do wydatków bieżących w związku z wykonaniem prac mniejszym 

kosztem przez własnych pracowników, 

- 6.000,00 w dziale Administracja publiczna, 

 ustalono deficyt budżetu w wysokości 2.403.942,00 zł, 

 wysokość wydatków inwestycyjnych budżetu po zmianach ustalono na kwotę 9.922.066,02 zł. 

 

Budżet gminy po zmianach: 

- dochody - 54.090.411,95 zł, w tym bieżące – 48.481.751,93 zł, majątkowe – 5.608.660,02 zł, 

- wydatki – 56.494.353,95 zł, w tym bieżące – 46.572.287,93 zł, majątkowe – 9.922.066,02 zł, 

- przychody – 6.398.400,00 zł, 

- rozchody – 3.994.458,00 (bez zmian). 

 

Ponadto do § 14 uchwały Nr XLVII/307/2021 Rady Gminy Krośnice z dnia 30 grudnia 2021 r. w 

sprawie uchwalenia budżetu Gminy Krośnice na 2022 rok dodano pkt 2 w brzmieniu: 

"2) w związku z art. 111 ustawy z dnia 12 marca 2022 r. o pomocy obywatelom Ukrainy w 

związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa upoważnia się Wójta Gminy 

Krośnice do dokonywania zmian w planie dochodów i wydatków budżetu Gminy Krośnice, w 

tym dokonywania przeniesień wydatków między działami klasyfikacji budżetowej". 

 

Ad 3. 11. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krośnice na 

lata 2022-2035 (zał. nr 13 - projekt nr 369) omówiła Skarbnik Elżbieta Kalityńska. 

 

W Wieloletniej Prognozie Finansowej dostosowano wysokość dochodów bieżących i majątkowych 

oraz wydatków bieżących i majątkowych do wysokości ustalonych po dokonanych zmianach budżetu 

gminy, z tym że zmiany wynikające z autopoprawki budżetu dopiero zostaną naniesione.  

Zmiany w limitach wydatków i zobowiązań dotyczą n/w przedsięwzięć: 

- przebudowa SUW w Łazach Małych – na rok bieżący zaplanowano na to zadanie 100.000,00 zł z 

limitem z limitem wydatków i zobowiązań na lata 2022-2023 w łącznej kwocie 1.100.000,00 zł, z 

czego dofinansowanie z Polskiego Ładu wyniesie 796.469,93 zł w roku 2023, 

- „Przebudowa wraz ze zmianą sposobu użytkowania części budynku basenu w Krośnicach celem 

dostosowania i wyposażenia pomieszczeń na potrzeby przedszkola" - zadanie będzie realizowane w 

latach 2022-2023 i łączne limity wydatków i zobowiązań wyniosą 1.500.000,00 zł. Na realizację 

zadanie uzyskano dofinansowanie z Polskiego Ładu w kwocie 1.275.000,00 zł, które będzie 

otrzymane w roku 2023, 

- "Modernizacja taboru Krośnickiej Kolei Wąskotorowej poprzez wykonanie rewizji lokomotywy 

WLS 180 w celu dalszego udostępniania atrakcji turystycznej" - na lata 2022-2023 zaplanowano limit 

wydatków i zobowiązań w łącznej kwocie 184.500,00 zł, w tym 73.720,00 zł w roku 2022, a 

110.780,00 zł w roku 2023. Zadanie będzie dofinansowane ze środków UE w ramach PROW 2014-

2022 w kwocie 70.699,00 zł, 

- na lata 2022-2035 zaplanowano przedsięwzięcie bieżące dotyczące Planu Zrównoważonej 

Mobilności dla Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Wrocławia. Gmina Krośnice podpisze 

porozumienie, w którym powierzy Gminie Wrocław opracowanie wspólnych dokumentów oraz 

realizację wspólnych działań przy wdrażaniu planu. Na to przedsięwzięcie zaplanowano limity 

rocznych wydatków w wysokości 2.500,00 zł, limit zobowiązań wyniesie 35.000 zł. 

 

W związku z podjęciem uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych w roku budżetowym 2022 

oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu ustalono terminy i kwoty wykupu 

poszczególnych serii obligacji. Wykup obligacji zaplanowany został w latach 2023-2035 w 

wysokościach określonych w uchwale. Konieczne było inne rozplanowanie kwot rozchodów w 

poszczególnych latach, tak aby wykup był racjonalnie rozłożony na wszystkie lata wieloletniej 
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prognozy finansowej i zapewniał możliwość zaciągania i spłacania zobowiązań gminy również w 

latach 2023-2029 a nie tylko w latach 2030-2035. 

Skorygowano kwoty ustawowych wyłączeń kwot zobowiązań związanych z pożyczkami na zadania 

realizowane ze środków unijnych. W poprzedniej uchwale błędnie przyjęto pożyczkę na budowę 

kanalizacji  w Łazach jako pożyczkę związaną z realizacją zadania dofinansowywanego ze środków 

unijnych. Ponadto do przychodów budżetu doplanowano kwotę 250.000,00 zł z tytułu wolnych 

środków na rachunku budżetu zgodnie z art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy o finansach publicznych. Środki 

te zostały zaangażowane w finansowanie deficytu budżetu. 

 

Ad 4. Przewodniczący Piotr Morawek przywitał przybyłych na posiedzenie rolników dzierżawiących 

od KOWR grunty w obrębie Bukowice i poinformował o przepisach dot. ochrony danych osobowych. 

Wójt Andrzej Biały poinformował o zeszłorocznym spotkaniu z rolnikami w Bukowicach i 

przedstawił genezę problemu z dojazdem do pól, który powstał po podzieleniu przez KOWR bardzo 

dużego obszaru na kilkanaście mniejszych działek, które obecnie są dzierżawione przez miejscowych 

rolników. Spółka, która wcześniej dzierżawiła cały obszar wytyczyła sobie dojazd przez część 

dzierżawionego gruntu, co obecnie nie jest już możliwe. Po zasygnalizowaniu przez Radną Izabelę 

Malerek problemu ze wzmożonym ruchem na ul. Słonecznej przeprowadzono wizję lokalną, z której 

wynika, że dojazd do wydzielonych pól możliwy jest albo ul. Słoneczną (droga gminna) albo ul. 

Brzozową (droga powiatowa), co jest uciążliwe dla mieszkańców, zwłaszcza w okresie wzmożonych 

prac polowych. Ul. Słoneczna ma bowiem ograniczoną szerokość, a nowoczesny sprzęt rolniczy 

posiada duże gabaryty. Problem ten był omawiany na zorganizowanym w Urzędzie Gminy spotkaniu 

z rolnikami, na którym ustalono, że Gmina postara się znaleźć jakieś rozwiązanie oraz że ZUK 

utwardzi tłuczniem końcowy odcinek ul. Słonecznej, tak aby pojazdy wyjeżdżające z pól nie 

zanieczyszczały ulicy ziemią lub błotem, natomiast rolnicy we własnym zakresie zlikwidują 

zakrzaczenia na dalszym fragmencie tej drogi gminnej. Wójt poinformował ponadto, że planowano 

częściowe odciążenie ul. Słonecznej poprzez ul. Brzozową, jednak gminie nie udało się odkupić 

sprzedanej niegdyś prywatnym właścicielom drogi gminnej. Podjęto zatem rozmowy z innym 

właścicielem prywatnej utwardzonej drogi w tamtej okolicy, w efekcie których w dniu 31 maja br. 

Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie 

nieruchomości przez Gminę Krośnice (tj. działki nr 721/5 obr. Bukowice) na cele drogowe. Wójt 

poinformował również, że problemy z dojazdem do pól występują na terenie całej gminy, gdyż zdarza 

się, iż rolnicy obsiewają grunty wyznaczone w planach i na mapach jako pasy drogowe, a w 

Bukowicach na części takiej wytyczonej drogi gminnej znajduje się staw, na innej zaś rosną drzewa, 

za wycinkę których Starostwo Powiatowe w Miliczu wyliczyło opłatę w wysokości 218 tys. zł, do 

czego należałoby doliczyć koszty wybudowania/odtworzenia drogi. Ponieważ rolnicy w 

zdecydowanej większości zadeklarowali, że nadal będą korzystać z ul. Słonecznej, Gmina na razie nie 

odkupi działki nr 721/5, tylko odtworzy możliwość przejazdu wyznaczonymi na mapach drogami 

gminnymi. Wójt przyznał, że o pewnych rzeczach nie wiedział, dlatego być może pewne decyzje 

zostały podjęte pochopnie, w związku z czym zachęcał rolników do zabierania głosu i przedstawienia 

Radnym swojego stanowiska. Pan Jan Rumiński - po wyrażeniu zgody na publikację danych 

osobowych - poinformował, że działka drogowa nr 721/5 jest za wąska, poza tym krzyżuje się z ul. 

Brzozową pod kątem prostym, co utrudnia manewrowanie dużymi pojazdami, w związku z czym 

nabycie jej przez gminę jest niecelowe i nie rozwiąże problemu większości rolników. Stwierdził 

ponadto, że środki planowane na nabycie działki (60 tys. zł) powinno się zainwestować w drogi 

gminne odchodzące od ul. Słonecznej. Poinformował również, że rolnicy sukcesywnie udrażniają 

przejazd do pól, problematyczny pozostaje ok. 200m odcinek porośnięty  samosiejkami brzozy, topoli 

i osiki, w związku z czym przejazd nadal odbywa się po sąsiednich polach. Wójt poinformował, że 

niejednokrotnie zdarza się, że rolnicy od kilkudziesięciu lat nie jeżdżą po geodezyjnie wyznaczonych 

śródpolnych drogach gminnych tworząc sobie wygodne skróty czy objazdy, co skutkuje zarastaniem 

tych dróg. Problem z reguły objawia się przy zmianie właściciela nieruchomości i geodezyjnym 

okazaniu granic i z tym problemem gmina również musi się zmierzyć, mimo że priorytetem są drogi 

gminne, przy których zamieszkują mieszkańcy. Wójt zadeklarował pomoc dla rolników z Bukowic i 

zaproponował, aby w sprawę zaangażowała się Komisja Rolnictwa celem wypracowania planu 

działania, zwłaszcza że o wydatkowaniu środków publicznych decyduje Rada Gminy. Radny 

Eugeniusz Lis zapowiedział zorganizowanie w Bukowicach wyjazdowego posiedzenia Komisji 
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Rolnictwa z udziałem Radnych z Bukowic oraz zainteresowanych rolników. Odnosząc się do pytań 

Radnego Eugeniusza Lisa Wójt wyjaśnił, że KOWR dzieląc działkę nr 809 na kilkanaście mniejszych 

sugerował się widniejącymi na mapach drogami gminnymi. Wójt poinformował, że Dyrektor KOWR 

nie wyraził zgody na partycypację w odbudowie dróg. Odnosząc się do pytań Radnej Izabeli Malerek 

Pan Jan Rumiński wyjaśnił, że ewentualne nabycie przez gminę działki nr 721/5 rozwiązałoby 

problem tylko dwóch-trzech dzierżawców (na osiemnastu) i umożliwiłoby dojazd do ok. 50 ha pól. 

Radna stwierdziła, że mimo to warto rozważyć odkupienie tej działki i odciążenie ul. Słonecznej, 

która zostanie zniszczona przez ciężki sprzęt rolniczy oraz tiry, przejeżdżające nieraz kilkanaście razy 

na dobę. Ponadto mostek przy zjeździe z ul. Wrocławskiej oraz znajdująca się przy nim studzienka 

mogą nie wytrzymać takiego obciążenia. Pan Emil Herbutowicz stwierdził, że na wąskiej drodze na 

działce nr 721/5 nie zmieści się kombajn rolniczy. Pytał również, czy gmina nie mogłaby przejąć tej 

drogi za darmo. Wyjaśnił także, że jadąc z ul. Leśnej na ul. Brzozową nadłożyłby kilometrów i spalił 

więcej paliwa. Radna Izabela Malerek zwróciła uwagę, że przy jednej z posesji przy ul. Słonecznej 

zewnętrzna skrzynka elektryczna znajduje się przy samej drodze, co stwarza niebezpieczeństwo jej 

uszkodzenia, gdyż droga w tym miejscu nie ma sześciu metrów. Wójt Andrzej Biały poinformował, że 

jeżeli Komisja Rolnictwa po wizji lokalnej stwierdzi, że należy wykupić działkę nr 721/5 i dodatkowo 

ponieść nakłady finansowe na drogi gminne na dzierżawionym terenie, to w miarę posiadanych 

środków gmina to zadanie wykona, zwłaszcza że zbliżają się żniwa. Radni Krzysztof Skrzypczyk oraz 

Andrzej Korzeniowski zgłosili zastrzeżenia dla zakupu działki 721/5 dla rozwiązania problemu tylko 

trzech rolników, zwłaszcza że podczas omawiania ówczesnego projektu uchwały Radni nie 

dysponowali taką wiedzą o zasadności jej zakupu jak obecnie. Przewodniczący Piotr Morawek 

stwierdził, że wykupienie tej drogi może spowodować lawinę podobnych wniosków od innych 

rolników z terenu gminy. Zauważył ponadto, że ciągniki, maszyny i kombajny rolnicze jeżdżą nie 

tylko po ul. Słonecznej w Bukowicach i inni mieszkańcy nie zgłaszali do tej pory żadnych pretensji. 

Ponadto w obecnych, niepewnych z powodu wojny na Ukrainie czasach, należy docenić ciężką pracę 

rolników dla zapewnienia bezpieczeństwa żywnościowego.  

Radna Anna Rudkiewicz wnioskowała o dopilnowanie, aby podczas remontu drogi wojewódzkiej 

wykonano przepust w Brzostowie. Kierownik Jarosław Krzywiński poinformował, że Gmina nie 

została powiadomiona o planowanych remontach cząstkowych na drodze wojewódzkiej, aczkolwiek 

wyśle zapytanie do PGK „Dolna Baryczy”, administrującego odcinkiem od Brzostowa do połączenia z 

droga krajową. 

 

Ad 5. Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Piotr Morawek o godz. 14
56

 zakończył 

wspólne posiedzenie stałych Komisji Rady Gminy Krośnice. 

 

 

 

Protokolant                         Przewodniczący Rady Gminy Krośnice 

          /-/ Olga Skomra                             /-/ Piotr Morawek 


